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de danske forbrugere også skal have adgang 
til sådan en udmærket brugsartikel. 

Alfred Hansen (DR): 
Jeg skal ikke gå ind i en debat om, hvad 

hr. Arne Melchior kan vide og ikke vide -  ' 
det vil føre for vidt -  men jeg skal konklude- 
re, at jeg kan sige det betydelig hurtigere end 
hr. Arne Melchior, nemlig kort og godt at 
retsforbundet kan støtte dette forslag. 

Landbrugsministeren (Bjørn Westh): 
Jeg skal blot takke for en meget positiv 

behandling af dette forholdsvis begrænsede 
lovforslag og derudover sige til hr. Arne 
Melchior, at jeg har nedsat et udvalg, det ser 
på en revision af den samlede margarinelov, 
i hvilket udvalgsarbejde, det spørgsmål, hr. 
Arne Melchior her har rejst, også vil indgå. 
Jeg kan forstå, at hr. Grove er utålmodig 
med hensyn til at se forslag og komme til at 
drøfte landbrugets forhold her i salen. Det er 
jeg måske også, men så kan jeg ikke forstå, 
at hr. Grove i dag har bedt om at få udsat 
behandlingen af de forslag, han selv mente 
kunne løse landbrugets problemer, så folke- 
tinget ikke kommer til at debattere dem i 
dag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Enggaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 

landbrugs- og fiskeriudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

18) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af  lov om land- 
brugsejendomme. 
[Af Grove (KF) og Halvgaard (FP) m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 68. Fremsat 27/10 81). 

, Første næstformand (Enggaard): 

Som tidligere meddelt skal jeg efter ønske 
fra forslagsstillerne lade denne sag udgå af 
dagsordenen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

19) Første behandling af: 
Forslag til folketingsbeslutning om løsning 

af  landbrugets krise. 
[Af Niels Anker Kofoed (V) m. fl.]. 

(Beslutningsforslag nr. B 7. Fremsat 21/10 
81). 

Første næstformand (Enggaard): 
Som tidligere meddelt skal jeg efter ønske 

fra forslagsstillerne lade denne sag udgå af 
dagsordenen. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

20) Første behandling af 
Forslag til lov om ændring af  lov om be- 

skyttelse af  bier. 
[Af Bjørn Poulsen (SF) m. fl.]. 

(Lovforlag nr. L 64. Fremsat 22/10 81). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Landbrugsministeren (Bjørn Westh): 
I sidste folketingssamling fremsatte SF et 

forslag vedrørende bier, og jeg lovede den- 
gang, at jeg i begyndelsen af denne sarriling 
ville fremsætte et forslag vedrørende de sam- 
me forhold. 

Det har jeg gjort, og det forslag betegnede 
SF som værende et positivt forslag, som vi 
kunne drøfte i udvalget. Jeg mener faktisk, 4t 
det forslag, SF nu igen fremsætter, kan indgå 
i den behandling, der allerede sker i udvalget 
af det af mig tidligere fremsatte forslag. 

Burgdorf (KF): 
Det er faktisk også min opfattelse, at dette 

lovforslag fra SF er overflødigt, for jeg me- 
ner, at ministerens forslag, som ligger til be- 
handling i folketinget, ganske udmærket kan 
bearbejdes således, at dette forslag kan indgå 
i det. Jeg ved ikke, om man ønsker det på 
den facon, men jeg synes altså, dette forslag 
er overflødigt. 
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Niels Anker Kofoed (V): 
Dette forslag blev jo fremsat sidste år. 

Dengang havde vi ikke meget tid til at be- 
handle det i udvalget, så nu må vi se, hvad vi 
kan finde ud af i udvalget. Jeg ved ikke, 
hvor fornuftigt det er, men foreløbig behand- 
ler vi regeringens forslag, og så må vi se, om 
de to forslag kan sammenarbejdes. Vi kan 
tilsige en velvillig behandling af SFs forslag. 

Ernst Schmidt (FP): 
Det, fremskridtspartiet vil fremføre om 

dette lovforslag, kunne næsten siges i en bi- 
sætning. Jeg synes ikke, SF har grundlag for 
at komme med dette forslag her; det er efter 
min mening overflødigt. Hvis man var kom- 
met med et forslag, der ville beskytte menne- 
skene mod bier, kunne jeg næsten bedre for- 
stå det. 

Landbrugsministeren har fremsat et lov- 
forslag om biavl, og jeg mener ligesom mini- 
steren, at dette forslag kan indordnes derun- 
der; så må vi se, om der skulle være visse 
forskelligheder, som vi kunne støtte. 

Janne Normann (RV): 
Der er i dette forslag, som der var det i 

landbrugsministerens, gode ting, som vi kan 
tilslutte os, nemlig om erstatning til frøavlere, 
som lider skade på grund af manglende be- 
støvning, og straf -  det var ikke en tilsigtet 
vittighed -  øget straf for uagtsom sprøjtning, 
som skader bierne. 

Jeg synes, vi skal kombinere de bedste ting 
fra landbrugsministerens og SFs forslag. Vi 
kan tilsige velvilje også over for dette forslag. 

Alfred Hansen (DR): 
Som forslagsstillerne siger i bemærknin- 

gerne, har forslaget været til behandling tidli- 
gere. Dengang tog jeg på retsforbundets veg- 
ne meget velvillig imod forslaget, og jeg har 
ikke ændret holdning på det punkt. 

Jeg forventer, at forslagsstillerne nærmere 
præciserer, hvilke dele i landbrugsministe- 
rens forslag der ikke kan opfylde de krav, SF 
måtte stille, og hvis der bliver brug for nogle 
brobyggere imellem SF og socialdemokratiet 
på det område, skal jeg gerne forsøge mig. 

Bjørn Poulsen (SF): 
Jeg skal sige mange tak til retsforbundets 

ordfører for hans, tilbud som brobygger. 

Hr. Ernst Schmidt vil jeg bare kommente- 
re derhen, at den bedste måde, man kan be- 
skytte mennesker mod bier på, er ved at op- 
føre sig ordentligt over for bierne. Men jeg 
tror nok, at beskyttelsen af bier efterhånden 
er et større problem, ikke mindst på det om- 
råde, hvor hr. Ernst Schmidt bevæger sig, 
nemlig landbruget. 

Grunden til, at vi har fremsat forslaget 
igen i år, er for det første, at vi ikke er helt 
tilfredse med landbrugsministerens forslag, 
der -  som jeg sagde under førstebehandlin- 
gen -  nok var bedre end sit rygte, men det er 
altså noget andet end at være meget positiv. 

Jeg synes, der var flere gode ting i ministe- 
rens forslag, men jeg har haft meget svært 
ved at finde ud af, hvordan jeg skulle lave 
ændringsforslag til ministerens forslag, fordi 
vi igen ser, at man vil til at lave en masse 
bemyndigelser til en minister. Det er efter- 
hånden næsten ikke til at have med at gøre, 
fordi folketinget jo mere og mere bliver et 
kontrolorgan fremfor et lovgivningsorgan. 

Men hvis man er i stand til at bygge broer 
her -  og det vil jeg da håbe man er -  vil i 
hvert fald jeg være tilfreds, og jeg tror også, 
at biavlerne og landmændene her i landet vil 
være tilfredse. 

Jeg vil sige tak for en velvillig behandling 
og håbe på, at vi får lavet en fornuftig lov- 
givning på området så hurtigt som muligt. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Enggaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 

landbrugs- og fiskeriudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Første næstformand (Enggaard): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Der er foretaget ændringer i følgende ud- 
valg: 
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[Første næstformand] 

Markedsudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Poulsgaard (FP) 
Ny stedf.: Pilgaard Andersen (FP) 

Forsvarsudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Lis Starcke (DR) 
Nyt medl.: Ib Christensen (DR) 

Retsudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Lis Starcke (DR) 
Nyt medl.: Helga Soltau (DR) 

Socialudvalget (10/11 81): 
Udtræder : Lis Starcke (DR) 
Ny stedf.: Helga Soltau (DR) 

Udenrigsudvalget (10/1181): 
Udtræder: Lis Starcke (DR) 
Nyt medl. : Helga Soltau (DR) 

Udv. ang. videnskabelig forskning (10/11 81): 
Udtræder: Else Brønserud (KrF) 
Ny stedf.: Inge Krogh (KrF) 

Det udenrigspolitiske nævn (10/11 81): 

Udtræder: Else Brønserud (KrF) 
Ny stedf. for Arne Melchior (CD): 

Inge Krogh (KrF) 

Retsudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Else Brønserud (KrF) 
Nyt medl.: Inge Krogh (KrF) 

Socialudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Else Brønserud (KrF) 
Nyt medl.: Inge Krogh (KrF) 

Udenrigsudvalget (10/11 81): 
Udtræder: Else Brønserud (KrF) 
Nyt medl.: Inge Krogh (KrF) 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, onsdag den 11. november 1981, kl. 
13.00. 

Angående dagsordenen skal jeg henvise til 
den i salen opslåede dagsorden. 

Mødet hævet kl. 15.14 


